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Gemeenten  -  Beleid inzake dierenwelzijn

In de beleidsnota van de minister staat op blz. 10 het volgende: “6.1.5. Operationele 
doelstelling 5 : Versterken van het dierenwelzijnsbeleid op lokaal niveau.”

Het lokale niveau speelt een belangrijke rol in het dierenwelzijnsbeleid. Zo zijn de lokale 
besturen verantwoordelijk voor de opvang van zwervende, verloren en achtergelaten 
dieren.

We stimuleren de gemeenten om het dierenwelzijnsbeleid ook op lokaal niveau te 
versterken. Alle gemeenten moeten een samenwerking aangaan met een dierenasiel en 
de goede werking ervan opvolgen.

1. Welke stimulans is er gegeven, van 2019 tot op heden, aan de gemeenten om het 
dierenwelzijnsbeleid te versterken? Graag met onderbouwing en per project. 

2. Welke resultaten zijn er op lokaal niveau van 2019 tot op heden geboekt? Graag met 
onderbouwing.

3. Bij welke lokale besturen is er al resultaat geboekt?

4. Zijn alle gemeenten een samenwerking aangegaan met een dierenasiel? Zo ja, graag 
informatie per gemeente. Zo niet, welke gemeenten zijn geen samenwerking 
aangegaan? Wat is de reden dat er geen samenwerking is aangegaan? Op welke wijze 
heeft de minister dat opgevolgd? Graag toelichting per gemeente.

5. Welke andere initiatieven gaat de minister nemen om het dierenwelzijnsbeleid op 
lokaal niveau te versterken? Graag onderbouwing bij elk initiatief. Binnen welke 
termijn plant de minister dat te realiseren?



BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND

ANTWOORD 
op vraag nr. 239 van 3 december 2020
van ELS STERCKX

1. Ik verwijs in de eerste plaats naar de Schepenen voor Dierenwelzijn die het politieke 
aanspreekpunt zijn voor de ontwikkeling van een gemeentelijk dierenwelzijnsbeleid. 
Gelet op hun belang heb ik sinds mijn aantreden jaarlijks een Dag van de Schepenen 
georganiseerd waarin diverse lokale dierenwelzijnsthema’s behandeld worden. Veel 
aandacht is besteed aan het zwerfkattenbeleid: mijn diensten verzorgden in 
samenwerking met UGent een roadshow in de Vlaamse provincies en bezorgden 
nadien alle Vlaamse steden en gemeenten een gids met handvaten voor een degelijk 
zwerfkattenbeleid. Ik stelde schuilhokken ter beschikking aan alle steden en 
gemeenten, waarvan uit de bevraging van de gemeentes eerder dit jaar trouwens 
blijkt dat deze in 81 van de 152 gemeentes effectief gebruikt worden door 
zwerfkatten. Ook konden eerder al de lokale besturen een chiplezer bekomen voor 
het aflezen van de ID-gegevens van verloren gelopen, maar ook van verongelukte 
huisdieren. Verder stelde ik recent nog nieuwe huisdierstickers ter beschikking voor 
verdeling door de lokale besturen. Deze stickers moeten op een zichtbare plaats 
aangebracht worden aan de woning en vermelden hoeveel huisdieren aanwezig zijn, 
dit als levensbelangrijke info voor de brandweer wanneer de woning zou branden. 
Tenslotte heb ik onlangs ook nog gezorgd voor de  verspreiding van een brochure 
gericht naar steden en gemeenten voor de inrichting van hondenweides.

2-3.Steden en gemeenten behouden hun autonomie vanzelfsprekend, dat wil zeggen dat 
het hen vrij staat om op de aangeboden voorstellen en acties in te gaan. Uiteraard 
zijn daardoor de responses van de verschillende lokale besturen uiteenlopend en 
geven die niet noodzakelijk een antwoord op de vraag of een gemeente een 
diervriendelijk beleid voert of niet. Daarvoor zou een brede bevraging van de lokale 
besturen en een analyse van hun websites of brochures nodig zijn.

4. Ik hou hiervan geen inventaris bij.

5. Een nieuw subsidiesysteem voor de dierenasielen ging in voege begin 2021.


